
 

Snaptun Sauna & Havbad    03.12.2024
 
 
Titel:  Bestyrelsesmøde   

Sted:  Hos Laila 

Dato:  Den 03.12.2024 

Tid:  Kl. 19.00 – 21.00 ca.  

 
 

 

Velkommen til Rasmus, der er 
med til bestyrelsesmøde for 
første gang. Rasmus bor i Snaptun og arbejder som lærer på gymnasiet i 
Tørring. Derudover har han et arbejde som træner i et fitnesscenter. 
Velkommen til Rasmus 😊 

 

1. Godkendelse af referat 

Rettelse i referatet fra 17.10.24 under punkt 4 om Sauna@snaptun.dk: 

For forståelsens skyld er ordet “bestyrelsesmedlemmer” tilføjet i stedet 
for blot “medlemmer”. 

Referatet er godkendt. 

 

Dagsorden til i dag er lavet ud fra de punkter, som 
bestyrelsesmedlemmerne har sendt og ved at kigge referatet fra 17.10.24 
igennem.   

 

2. Sauna  

mailto:Sauna@snaptun.dk


1. Åbningstider og Elforbrug. Har vi råd til de åbningstider, som vi 
har lige nu? v/Line 

Line har haft travlt, da der har været problemer med strømmen til 
saunaen. Hun har været nede at tjekke op på strøm dags dato, og 
der var ingen strøm, da elektrikeren kom kl. 7 i morges. Man 
opdagede, at der var vand i stikket, men dette er ikke hele 
forklaringen. Der er blevet målt på lystbådehavnens strøm, og det 
viser sig, at der er overgang i dette.  

Peter har noget sort zink som han kan dække stikket med, så der 
ikke kommer vand i.  Carsten elektriker opretter en sag vedr. 
Lystbådehavnens strøm. 

Ovnen er tjekket, og den fejler ikke noget, men styringen har sit 
eget liv. Det ville løse problemerne at købe en anden ovn, men 
dette er ikke en mulighed rent økonomisk.  

Vi bliver enige om, at vi ikke synes, at man kan forlange, at den 
kører på 90 grader hele tiden, når der ikke er nogen besøgende. Vi 
må informere om, at hvis man kræver, at den er varm hele tiden, så 
må vi have kortere åbningstider.  

Vi taler om, om overgang i strømmen på havnen mon kunne være 
skyld i problemerne med styringen af saunaen. Nogle gange går 
den slet ikke på ”rest”. Den slukker dog altid efter 6 timer, det er 
en sikkerhedsmekanisme.  

Det er for dyrt at skaffe nyt styresystem.  

En mulighed er, at medlemmerne selv skal starte saunaen, når de vil 
bruge den, men det vil også være ærgerligt.  

Vi bliver enige om, at vi må melde ud, at vi har de her problemer 
med, at saunaen er ustabil.  Det er ikke holdbart, at vi i bestyrelsen 
skal tjekke hver gang, om den er startet.  

Vi skal orientere om, at vi forsøger at løse det, og at vi ikke lige nu 
tør kaste os ud i større investeringer for at løse problemet. 

Line laver et skriv til mail og Messenger vedr. ovenstående.  



 

Mht. Kommunikation bliver vi enige om, at folk ikke læser det, hvis 
vi informerer alt for meget.  

Line har taget ”regler og retningslinjer” ned. Den er alt for lang, 
selvom den er kortet af én gang. Vi skal have strøget alt det med 
”du må ikke”. 

 

Line har en glædelig nyhed. Erland vil gerne sponsorere gratis 
opbevaring af saunaen i sommerperioden, og så vil han gerne være 
passivt medlem. Erland skal derfor på som sponsor på skiltet. 

 

2. Ny åbningstid om lørdagen fra kl. 13-16. Skal vi fastholde den 
nuværende åbningstid? 

Birgit har noteret antal besøgende i saunaen i november.  

Søndag er der klart flest, 28. Laveste tal er mandag.  

Der har været to lørdage, hvor der har været 0, og det var også ret 
lavt med besøgende sidste jul. Vi snakkede om sidste år, at vi ikke 
skulle have de samme åbningstider lørdag og søndag. Vi bliver 
enige om at fortsætte med åbningstid lørdag 13-16. Der er flest 
besøgende om eftermiddagen om søndagen.  

Mange bruger desværre slet ikke saunaen.  

 

3. Åbningstider i julen. Hvornår skal medlemmerne informeres? 

Line laver en mail med åbningstider i julen. Vi laver om på lørdag 
den 28. fra 13-16, og søndag den 29. fra 12-15. Dette ændres i øvrigt 
fra nu af og resten af sæsonen. Line retter til og laminerer.  



Vi retter ikke på de andre tider, før vi kender budgettet. Vi må 
mødes en gang i det nye år og kigge på status for budgettet. 

 

4. Udlejning af saunaen. Har der været henvendelser og / eller 
gæster? 

Der har ingen henvendelser været.  

Der er dog kommet 931 kr. Ind fra MobilePay. Der er en betaling, 
der ikke er gået ind fra den 28. fra én, der ikke er medlem. 

 

Vi taler om, om vi på hjemmesiden skal skrive noget i retning af : 
“Er du ny medlem, så kontakt venligst…”, og at vi også burde også 
have en velkomst pakke.  

 

5. Navneskilt og sponsorskilt til saunaen. Hvor langt er vi nået i 
samarbejdet med City Skilte? v/Mette 

Både navneskilt og sponsorskilt er færdig. Kan hentes i morgen fra 
kl. 08. Det koster 150,- pr. sponsornavn. Vi skal have lavet dem og 
de skal være ens, ikke med logo farve. 

Mette vil gerne hente skiltene, men navneskiltet er dog tre meter 
langt. Det skal hentes på Marsalle 7. Line vil lige høre Peter, om han 
kan have det bag i bilen. Line og Mette skriver sammen.  

 

6. Revideret procedure udsendes til medlemmer 

Line vil skrive ud, at der hænger en ny procedure i saunaen, og at 
man venligst skal orientere sig på denne, i stedet for at sende 
proceduren på mail. 

 



3. Procedure når vi får klager fra medlemmer eller andre 

Modtagelse og behandling af evt. klager 

Udgangspunkt tages i den lille sag vi havde, om at ovnen ikke var varm, 
når medlemmerne kom.  

Hvordan forholder vi os til klager? Vi lever af medlemmerne, og vi skal 
forholde os til det. Omvendt skal vi heller ikke lægge os fladt ned. Vi bliver 
enige om at skrive eller sige; “tak for din henvendelse, det tager vi med til 
næste bestyrelsesmøde”. Vi må få medlemmerne til at forklare, hvad de 
mener, og sende klagen til Sauna@snaptun. Dk, så kan vi tage det op til 
næste møde.  

 

4. DGI. Birgit og Rasmus har fået invitation 

Indberetning af medlemstal for 2024 til centrale foreningsregister via 
Conventus. Måske kan Sanne gøre det sammen med Laila?  

Vi taler om, om der er flere der skal på Conventus. Mette har også været 
på kursus. Hvis Sanne holder i bsetyrelsen om et år, så skal vi have en ny 
oplært i systemet. Det kunne måske være Rasmus, da han kender lidt til 
det?  

Mht. Registrering af antal medlemmer ved DGI, så er vi p.t. 48. Laila vil 
spørge Sanne, om de sammen kan registrere antal medlemmer til DGI via 
Conventus. Birgit er allerede oprettet som administrator på Conventus, 
og Line vil også gøre Rasmus til administrator. Man får et link, når man 
oprettes. Mette har i øvrigt en manual til Conventus. Den har været sendt 
til vores gamle sauna mail, og Mette sender den til vores nye sauna mail.  

 

5. Årshjulet v/ Birgit (Birgit har sendt et fint forslag) Hvordan skal vi bruge 
det? 

Birgit har haft kontaktet Anja Clausager, som har lavet et fint forslag, som 
dog ikke ligger på nettet, men den kunne godt hænge i opslagstavlen. 
Det er meningen, at medlemmerne skal stå for arrangementer.  



Vi har desværre ikke helt råd til at sponsorere noget til disse 
arrangementer.  

Rasmus spørger til, om arrangementerne skal ligge i åbningstiden. Det 
kunne være træls at lave mandeaften, hvis der så kom en kvinde forbi.  

Vi tænker, at det skal være i forlængelse af åbningstiden.  

Det kunne være en idé, at medlemmerne må tage en ven med, da dette 
kunne være en måde at få nye medlemmer på. F.eks. for 50 kr.   

Rasmus vil gerne lave mande-aften, og som udgangspunkt skal det være 
for medlemmerne. Der lyder som om, at der er nok idéer, men alle har 
mange ting de skal. Vi kunne skrive ud, at hvis der er nogen, der har lyst til 
at lave et arrangement, så kan de skrive ud på Messenger og mail.  

Vi må gerne låne kajakklubbens lokale til et arrangement.  

Vi laver ikke nytårsdyp som sidste år. Saunaen var åben i 6 timer, og så 
kom der ingen. Men vi kan sagtens selv lave et dyp kl. 09 den 31., hvor   
Klubben betaler champagne. Line vil lave et opslag vedr. dette.  

Vi kunne sætte sedlen op nede i saunaen, så medlemmerne kan skrive sig 
på, hvis de gerne vil stå for et arrangement. Rasmus vil gerne sørge for 
aktiviteter med forslag til datoer og arrangementer.  

 

6. Julearrangement 

Liselotte fra Lokalrådet siger, at der ikke har været noget interesse i det, 
så det julearrangement, der har været snakket om, bliver ikke til noget. 
Lotte Krarup vil gerne have et juletræ op på havnen, men vi skal ikke 
foretage os noget.  

 

7. Oprettelse som folkeoplysende forening i Hedensted Kommune 

Preben fra DGI nævnte, at for at få tilskud til eventuelle kurser gennem 
DGI, så skal vi være oprettet som folkeoplysende forening.  



Merete har kigget på dette og talt med en person fra Kommunen. 
Kommunen vil godt give tilskud til det, men det skal ligge tæt op ad 
landsforbundenes kurser. De giver op til 75%, maks. 3000 kr. til et kursus. 
Vi skal søge, og hvis vi f.eks. får et kursus i maj, så får vi først tilskuddet 
tilført året efter.  

Hun fortalte i øvrigt, at vi godt kan få Conventus pro. uden at være 
godkendt som forening. Det koster ikke noget, men Merete ved ikke, 
hvad det kan.  

Vi vælger, ud fra ovenstående, ikke at oprette os som folkeoplysende 
forening, da der er alt for mange ting vi skal forholde os til hvert år, f.eks. 
skal vi sende referater m.m. Vi venter med at søge, da det ikke er aktuelt i 
øjeblikket. Hvis vi får brug for det, så vender vil tilbage. 

 

8. Orientering v/Merete 
1. Oprettelse i VID. Vinterbadeforeninger i Danmark.  

Merete har overtaget denne opgave fra Litten. Formanden fra VID 
var i øvrigt i P4 i morges, hvor han fortalte om den store tilvækst af 
vinterbadere.  

Merete har opdateret vores status i foreningen, da vi stod som 
forening under oprettelse. Det er gratis at være medlem. 
Medlemmerne bruger hinanden til at hjælpe hinanden i gang og 
komme med gode råd.  

Man skal notere foreningens gæstepolitik, og her har Merete ikke 
skrevet noget. Flere andre foreninger har skrevet. “efter aftale 
med bestyrelsen”. 

Der var en sommerhusejer fra Snaptun der spurgte sidste år, om 
man kunne være gæst en gang imellem. Sidste år sagde vi nej, da vi 
ville hellere ville have dem til at melde sig ind.  

Vi bliver enige om, at vi skal ind over, hvis gæster fra andre 
vinterbadeklubber gerne vil bruge saunaen. Merete skriver: “efter 
aftale med bestyrelsen”. 



  

2. Oprettelse i Udinaturen.dk  

Merete fik opgaven fra Litten. Vi skal oprettes på Udinaturen.dk for 
at få penge fra Friluftsrådet. Merete allierede sig med Mette, og de 
brugte to timer på det, og så forsvandt alt det de lige havde siddet 
og lavet. En medarbejder fra Naturstyrelsen ringede og fortalte, at 
hjemmesiden havde været nede. Men nu er vi blevet oprettet. 

Vi kan dog endnu ikke bare sende en regning til Friluftsrådet. Vi 
mangler ansøgningen til Insero om f.eks. ovn osv. Line skal finde ud 
af, hvad vi har søgt fra de forskellige sponsorer. Friluftsrådet vil 
selvfølgelig sikre sig, at vi ikke søger penge til noget, som vi har 
fået penge for.  

Merete har fundet ansøgningen, men der står ikke specifikt, hvad 
pengene skal gå til. Måske har Litten det. Hvis ikke, så kan vi prøve 
at spørge Insero, om de har ansøgningen til at ligge. Merete kigger 
det igennem og prøver at ringe til Insero, om hun kan gensende 
bevillingen. Line tager sig af resten. 

  

3. Borgerbudget 2024 

Orientering. Lokalrådet får mulighed for at dele penge ud som kan 
fordeles efter demokratiske principper. Vi har derfor fået en 
indkaldelse som forening. Merete har været til møde. Liselotte og 
Kim fra lokalrådet har fundet en styregruppe og en udvidet 
styregruppe, hvor vi er inviteret. Rollen er at være 
sparringspartner. De fik lavet en tidsplan for borgermøderne, og 
det første borgermøde er den 27.02.2025 kl. 19 på True North. Der 
er fællesspisning og møde bagefter. Dette foregår hvert andet år. 
Der skulle efter sigende være mange penge at søge.  

Ovenstående er blot en orientering, men det kunne være 
interessant at være med. Merete tager med til det næste møde i 
januar. Referatet fra sidste møde er sendt til Sauna@snaptun.dk. 
En 30.04.2025 besluttes det, hvilke projekter der godkendes.  



 

9. Evt. 

Ny placering til sauna. Mette har ikke søgt noget, for hun ved ikke, hvad 
vi gerne vil. Vi vælger at vente med at søge, indtil vi ved noget om, 
hvordan den nye bro kommer til at se ud hvor den kommer til at ligge 
osv.  

Det vil være en fordel at kunne have den til at stå noget længere.  

Line siger, at på den anden side, så gider vi heller ikke at bøvle med den 
om sommeren. Den står stabilt her på P-pladsen, men det kræver meget 
af os. Så længe den kan tåle at blive flyttet, så går det.  

Vi aftaler, at vi ikke gør noget for nu.  

Mette tager ned i morgen aften og ser, om den er startet. 

 

10. Næste mødetidspunkt 

Skal vi mødes ift. åbningstider og budget?  

Line kan hurtigt tage en status. Hun kører ned nu efter mødet og kigger, 
så har vi forskellige status til mellemregninger.  

Det er svært at finde en dato til næste møde, så vi tager et online møde 
på et tidspunkt på Messenger i det nye år.   

Derudover aftaler vi onsdag den 19.02.2025 kl. 19 hos Birgit, Fiskeparken 
20. 

 

Tak for i år 😊  

 


